
Hovedbestyrelsesmøde den 24. og 25. februar 2017 
 
Tilstede: hele hovedbestyrelsen og Sekretariatet 
 
Formanden bød velkommen. Specielt til de 2 nyvalgte, Frank Juul Nielsen og Jan 
Qvortrup. Gennemgik regler for arbejdet i hovedbestyrelsen med fokus rettet på 
respekt for hinanden og de holdninger man hver især har. Flertalsbeslutninger skal 
respekteres. Samarbejdet med Sekretariatet blev gennemgået. 
 
Konstituering 
Sammensætning af udvalgene blev gennemgået. Udstillingsudvalgets sammensætning 
blev debatteret, herunder under det nuværende lave antal af landsdommere specielt i 
øst. Der mangler mange dommere for at kunne holde niveauet for antallet af 
udstillinger og bedømmelserne. 
 
Forretningsudvalg 
Erik Dybdahl 
Erik Rasmussen 
Peter Andersen 
 
Transportudvalg 
Erik Rasmussen (formand) 
Peter Andersen 
Niels Larsen 
 
Ordensudvalget 
Tommy Rasmussen (formand) 
Jan Qvortrup 
Frank Juul Nielsen 
Henrik Larsen 
 
Pr- og totalisator udvalg 
Henrik Larsen (formand) 
Jan Qvortrup 
Frank Juul Nielsen 
 
IT-udvalg 
Bjarne Borresen 
Tommy Rasmussen 
Erik Dybdahl 
 
Udstilling og auktionsudvalg 
Peter Andersen (formand og Landsdommerklubben) 
Villy Petersen (Kasserer Landsdommerklubben) 
Tommy Rasmussen 



Niels Larsen 
 
Løsladerudvalg 
Villy Petersen 
Chr. Mikkelsen 
Niels Johansen 
 
Veterinærudvalg 
Bjarne Borresen 
Hans Schougaard (Veterinær konsulent) 
Erik Dybdahl 
(Tommy Rasmussen vaccine) 
 
Intern revisor 
Villy Petersen 
 
Gennemgang af arrangementet i Brædstrup 
Lokalerne på Pejsegården var som vanligt i orden. Antallet af gratis drikkevarer på 
enkelte stande har et alt for højt niveau. Det skal der hårdt sættes en stopper for. 
Udstillingsudvalget tager aktion.  
Dueprisen bør sættes op til kr. 30,-. Skal behandles senere på året og inden næste 
indkaldelse til landsudstilling. 
Der var samlet mere end 350 duer, hvilket var utroligt flot set i lyset af fugleinfluenza 
situationen. 
Sekretariatet var blevet flyttet til et grupperum. Det havde fungeret godt, men vi skal 
blive bedre til at skilte med hvor vi holder til. 
Auktionen var en skuffelse og der var endnu ikke blevet afregnet for alle de til 
udlandet solgte duer. Auktionen skal nok være som sidste år med danske duer og det 
vil der blive arbejdet på. Fredag aften 2018 bliver i M. & C. Hansen regi. Nærmere om 
det senere på året. 
Giverne er landsdommerklubbens tombola er blevet orienteret om hvem der vandt 
deres unger. 
Udstillingspræmie overrækkelsen var i orden. Præmiebordet var flot. 
Landsudstillingens underskud blev gennemgået i detaljer. Beløbets størrelse blev 
debatteret. Landsudstillingen værdi blev vurderet og der var stor enighed om den har 
værdi for DdB og organisationens medlemmer. 
Verdensmesteren, Tommy Rasmussen, var med på scenen ved præmieoverrækkelsen 
til sæsonens vindere af DdB’s pokaler og præmier. Det var nyt. Det var en flot 
præmieoverrækkelse. 
Vedtagelser på repræsentantskabsmødet blev gennemgået. Der var valgt 2 nye HB-
medlemmer. Sektionsgrænseændringen mellem Sektion 53 og 54 skal beskrives og 
være skal være så snert på slagene som muligt. Spørgsmålet om 
dispensationsmuligheden blev debatteret men der skal laves decideret grænseændring 
andet er ikke muligt jf. repræsentantskabsmøde beslutning fra 1992. 
Kapflyvningsplanen bliver selvfølgelig ført ud i livet som den er vedtaget. 



Måske skulle 2016-planen havde været bestyrelsens udgangspunkt, så havde der 
været færre ændringsforslag. 
Bestyrelsen besluttede at få kigget på en anden måde at få kapflyvningsplanen 
besluttet på – et nyt princip. 
Beretningens indhold om nye tiltag blev slet ikke debatteret. Det fandt man lidt 
besynderligt. 
Beretningen skal udarbejdes mere kollektivt og sammenfattes af formanden. 
Udvidelsen af antallet af sportsflyvningerne var en god ting at få vedtaget. 
Fejl at der kunne stilles forslag til (udvidelse) af kapflyvningsplanen og ikke mindst 
andre regioners kapflyvningsplan fra Freiburg. Men dirigenterne fik forsamlingens ok 
til at der kunne forhandles efter den offentliggjorte dagsorden uden protester. 
Aftenfesten havde været med god mad og service. Musik og musikanlæg var desværre 
ikke optimalt. Sangerinden havde været ok, men musikken passede ikke rigtigt til 
publikum. Den overordnede afvikling blev gennemgået. De belgiske gæster havde 
været meget duperet over hele arrangementet og roste det ved flere lejligheder. 
Musik til 2018 er bestilt efter anbefaling fra flere sider. 
 
Reglement 2017 
Kap 8 § 3 stk 3 Nyt: Såfremt der ved problemer med det elektroniske anlæg er opnået 
tilladelse hos Ordensudvalget til registrering af hjemkomne duer, skal det anvendte 
anlæg tidsmæssigt været startet via Frankfurt-ur jf. kap. 8 §3 stk 1. Denne opstart 
skal ske umiddelbart inden anvendelsen til registrering af duerne. Gælder kun 
TauRIS. Sekretariatet kan kontaktes for nærmere information herom. 
Kap 8 § 3 stk 1 Tilføjelse …eller via PC-programmet Timewatch. Kræver at anvendte 
pc er forbundet til internettet. Gælder kun TauRIS.  
Kap 8 § 7 stk 2 Tilføjes: 5. Automatisk indberettede resultater til DdB’s server via 
udstyr koblet direkte til det elektronisk anlæg og sendt via 1919 kan godkendes af 
Ordensudvalget ved fejl i det elektroniske anlæg efter resultaterne er afsendt. 
Arne Porsmoses forslag fremsat på Repræsentantskabsmødet blev gennemgået og 
debatteret men det gav ikke anledning til ændringer i Reglementet. Kontrolstederne 
har stort fokus på de fremsatte punkter og har ikke fundet fejl eller omgåelse af 
Reglementet, som antydet i forslaget. 
Kontrollen generelt på ompakningspladserne blev gennemgået. 
Mesterskaberne tilpasses beslutningerne fra Repræsentantskabsmødet. 
Deltagelse af 1-års duer på DdB’s landsflyvninger med morgenslip blev debatteret og 
det blev besluttet de ikke kan deltage jf. Reglementet kap. 20 §2.  
Udover de normale mærkesedler skal der sættes en gul mærkeseddel på 
mellemdistancekurvene i sektioner 52, 60 og 61 i ugerne 26 og 29, idet de skal med 
Region Syd’s bil i disse uger. Der skal nok gøres opmærksom på dette igen, når vi 
kommer tættere på. 
 
 
Transport 2017 
 
Egen lastbil solgt, så der skal findes nye løsninger. De 2 lange Sveriges flyvninger 
samt opsamlingen fra sydsjælland er der fundet fornuftige løsninger til.  



Den indlandske opsamling blev debatteret og herunder hvilke foreninger der bliver 
betalt for at køre frem med duerne. 
Containerplanen blev gennemgået herunder de beregnede duetal. Transportaftalen 
med Aarhus Container Trucking gælder endnu et år herefter skal den laves en ny 
aftale. 
Der er duemæssigt regnet 110.000 duer + 3 nye flyvninger minus 10% i alt ca. 108.000 
duer. 
Opsamlingspladserne kører videre som hidtil. 
Vedr. fredagsopsamlingen i uge 21 og 22 så skal det indskærpes at DdB duerne har 
første prioritet. Enkelte sektioner skal bruge de samme biler til opsamling af 
sektionsduer og her er det vigtigt at DdB duerne skal være fremme til tiden jf. DdB’s 
opsamlingsplan som bliver offentliggjort i Brevduen inden sæsonen. 
 
Økonomi 
Budgettet til Kulturministeriet blev gennemgået og evt. muligheder for reguleringer 
blev gennemgået. Såfremt der ikke opnås det ønskede tilskud skal der foretages 
reguleringer flere steder herunder hensættelser, it-opgaver og vedligeholdelse. 
Vedr. præmier på DdB’s-flyvninger. Flere muligheder blev vendt. Man endes om at 
sektionsvinderen skal have en præmie, som skal være en gave. Der blev afsat kr. 
120.000,- til dette formål. Sekretariatet kontakter forskellige leverandører for mulig 
leverance fremadrettet til DdB. Præmien skal være med indgravering. 
Der skal være følgepræmier til DdB’s officielle præmier, der ikke vindes til ejendom og 
som i dag ikke har en følgepræmie. Følgepræmien skal have en værdi af kr. 500,-. 
Den folkevalgte revisor anbefaler at due-budgettet bringes i Brevduen sammen med 
Containerfordelingsskemaet samt containerbelægningen i 2016. Dette vil ske sammen 
med referatet fra HB-mødet. Opfølgning på disse tal skal  i sæsonen ske hver uge i 
resultatbladende. 
Gebyret stiger med kr. 1,- på mellemdistancen og kr. 1,- på langdistancen. 
Landflyvninger uforandret. 
Totalisator arbejdet blev gennemgået. Kontakt til travsporten arbejdsgruppe er 
etableret og lovgrundlaget modtaget. Tilskuddet skulle være sikret fremadrettet jf. det 
modtagne lovforslag. 
 
Veterinære situation 
Mødet i Bruxelles og mødet med FVST blev gennemgået. 
Fugleinfluenza situationen er endnu uafklaret idet den dækker stort set hele Europa 
og der er restriktioner mange steder også udenfor Danmarks grænser. DdB har netop 
afholdt møde med Fødevarestyrelsen (FVST) for at få tilladelse til trænings- og 
kapflyvninger. Selvom vi blev mødt positivt og med stor forståelse for vores sport, 
lykkedes det ikke at få hævet den sidste restriktion for vores brevduer endnu, men det 
er aftalt med FVST at vi skal tale sammen igen når vi kommer lidt tættere på 
opstarten af kapflyvningssæsonen, såfremt bekendtgørelserne ikke skulle være 
ophævet endnu. Vi har dog dispensation til at samle vores brevduer til udstilling og 
vaccination bare vi giver fødevareregionen besked inden samlingen. Derudover kan vi 
lukke duerne ud til motionsflyvning, så det går i den rigtige retning. FVST er 
udmærket klar over brevduernes resistens overfor fugleinfluenza, men er bekymret 



over en evt. mekanisk overførsel eller en mutation af influenza genet, som kan ændre 
på immuniteten. Derfor går de med livrem og seler. Vi har selvfølgelig bedt dem været 
opmærksomme på de bestående restriktionerne for brevduer som de nu er gældende i 
de andre EU lande vi kan sammenligne os med. Det har de lovet os. Vi er bla ikke helt 
enige om restriktionerne for brevduer i Tyskland. 
Vi benyttede lejligheden til endnu en engang at forsøge at vores brevduer væk fra 
kategorien af konsumdyr. Det er en svær sag fordi EU-lovgivningen beskrives som 
duer som konsum. Vi har bedt FVST endnu engang se på om en flytning er mulig 
måske kun for brevduer og ikke andre duer. De lovede at bringe det op i EU 
veterinære komite. 
Statens Serum Institut salg har ikke indflydelse på vores vaccine priser. 
 
PR tiltag 
Mentor ordning, der er kommet mentorer på de fleste indmeldelser. De nye medlem 
der mangler mentor bliver kontaktet direkte. Evt. kurser/møder med mentorerne var 
ikke blevet afholdt på grund af manglende interesse. Der skal være bedre opfølgning 
på status i HB. 
Tirsdags flyvninger i et par foreninger til den kommende sæson blev gennemgået. 
Oprettelse af en facebook-side til at lave PR-arbejde på og vise bla. tirsdags-flyvninger 
og andre spændende ting blev drøftet. Man endes om at det er en god ide, men det skal 
være en professionel positiv side som skal være med til skaffe nye medlemmer. 
Ansvarsfordeling blev debatteret og besluttet.  
TV2 var blevet kontaktet vedr. dokumentation af brevduernes betydning. Der afventes 
svar. Skulle vises landsdækkende. Aftale med TV2 Øst om visning fra børnedyrskue i 
nærheden Haslev. De er flinke til at komme når der ting at vise. 
PR-traileren status blev omtalt. Den er blevet lettere mishandlet og skal nu renoveres. 
Samarbejdet med Hjemmeværnet blev debatteret. 
Sektion 63 laver Åbent slag dag ved 4-5 slag i april måned. 
Øvrige PR-tiltag blev debatteret. 
Udvalget holder møde snarest på Sekretariatet. 
 
Sekretariatet herunder IT-opgaver 
Arbejdsopgaverne blev gennemgået. Det er ikke alle medlemmer der har indblik i 
hvad der egentligt foregår på Sekretariatet henover et år hvilket kan give anledning 
til forkerte antagelser og holdninger. Det står alle medlemmer frit for at besøge 
Sekretariatet og få et indblik i arbejdsgange og arbejdsopgaver. Sekretariatet stiller 
også gerne op til møder i klubber eller sektioner. 
De igangværende IT-projekter blev gennemgået. 
Fremtidens muligheder blev debatteret. 
Sektionernes mulighed for at få beregnet sektionsresultater på Sekretariatet blev 
gennemgået. Det kan sagtens lade sig gøre og Sektion 31 kører på systemet i 2017. 
 
Brevduen 
Stof til Brevduen er en mangelvare. Alle bedes være behjælpelige med at skaffe stof 
fra de aktiviteter de kender til. 



 
Hædersbevisninger 
Der forelå en enkelt indstilling som blev imødekommet. 
 
Alt andet mellem himmel og jord 
Der afholdes 4. april formandsmøde i region Øst for at få et bedre overblik over 
stemningen blandt elite og bredde. Der er lokalt udarbejdet et spørgeskema med 
detaljerede spørgsmål. 
 
En henvendelse fra et medlem i det sønderjysk blev debatteret. Han ønskede 
dispensation fra sektionsgrænsen. HB kan ikke dispensere fra den gældende 
sektionsgrænse. Det er op til de 2 sektioner at blive enige om en flytning af grænsen 
inden HB evt. kan sanktionere det. 
 
Totalisator mulighederne i fremtiden blev gennemgået med den viden vi har lige pt. Vi 
skal sikre os at DdB får sin del af provenuet såfremt en spiludbyder tager væddeløb på 
brevduesporten op. 
 



Uge
Budget Real. Budget Real. Budget Real. Budget Real. Opr Tilp Budget Real. Budget Real. Budget Real.

21
Soltau 1800 1800 3600 0 18,00 18,00 64.800 0 M
Husum 3100 3100 0 18,00 18,00 55.800 0 M
Soltau Sport 900 900 1800 0 18,00 18,00 32.400 0 S
Husum Sport 1300 1300 0 18,00 18,00 23.400 0 S I alt 21 9.800 0 176.400 0

22
Jönköping 1100 1100 0 18,00 18,00 19.800 0 M
Celle 1800 1800 0 18,00 18,00 32.400 0 M
Henstedt 2700 2700 0 18,00 18,00 48.600 0 M
Jönköping Sport 800 800 0 18,00 18,00 14.400 0 S
Celle Sport 900 900 0 18,00 18,00 16.200 0 S
Henstedt Sport 1200 1200 0 18,00 18,00 21.600 0 S I alt 22 8.500 0 153.000 0

23
Gotha 700 700 1400 0 36,00 36,00 50.400 0 L
Münster 1100 1100 0 36,00 36,00 39.600 0 L
Skövde 1200 1200 0 18,00 18,00 21.600 0 M
Münster 1800 1800 0 18,00 18,00 32.400 0 M
Altona 2700 2700 0 18,00 18,00 48.600 0 M I alt 23 8.200 0 192.600 0

24
Baden-Baden 75 200 200 475 0 70,00 70,00 33.250 0 O
Bremen 1500 2400 3900 0 18,00 18,00 70.200 0 M
Osnabrück 1500 1500 0 18,00 18,00 27.000 0 M
Bremen (sport) 800 1300 2100 0 18,00 18,00 37.800 0 S
Osnabrück (sport) 900 900 0 18,00 18,00 16.200 0 S I alt 24 8.875 0 184.450 0

25
Göttingen 1100 1100 0 18,00 18,00 19.800 0 M
Göttingen 1100 1100 0 36,00 36,00 39.600 0 L
Ludvika 600 600 0 36,00 36,00 21.600 0 L
Giessen 700 700 0 36,00 36,00 25.200 0 L
Soltau 1900 1900 0 18,00 18,00 34.200 0 L
Soltau Sport 900 900 0 18,00 18,00 16.200 0 L
Göttingen Sport 800 800 0 18,00 18,00 14.400 0 M
Hensted 2400 2400 0 18,00 18,00 43.200 0 M
Henstedt Sport 1200 1200 0 18,00 18,00 21.600 0 M I alt 25 10.700 0 235.800 0

26
Freiburg 50 200 100 350 0 70,00 70,00 24.500 0 O
Minden 1300 1900 3200 0 18,00 18,00 57.600 0 M
Lüneburg 1300 1300 0 18,00 18,00 23.400 0 M
Minden (sport) 800 1800 2600 0 18,00 18,00 46.800 0 S
Lüneburg (sport) 800 800 0 18,00 18,00 14.400 0 S I alt 26 8.250 0 166.700 0

27
Antwerpen 900 1000 1100 3000 0 36,00 36,00 108.000 0 L
Jönköping 1400 1400 0 18,00 18,00 25.200 0 M
Stendal 1100 1100 0 18,00 18,00 19.800 0 M
Altona 2700 2700 0 18,00 18,00 48.600 0 M I alt 27 8.200 0 201.600 0

28
Karlsruhe 200 300 200 700 0 70,00 70,00 49.000 0 O
Karlsruhe 300 500 400 1200 0 70,00 70,00 84.000 0 O
Emmen 1300 1300 0 18,00 18,00 23.400 0 M
Minden 1200 1200 0 18,00 18,00 21.600 0 M
Soltau 2000 2000 0 18,00 18,00 36.000 0 M
Emmen (Sport) 800 800 0 18,00 18,00 14.400 0 S
Minden (Sport) 800 800 0 18,00 18,00 14.400 0 S
Soltau (sport) 1200 1200 0 18,00 18,00 21.600 0 S I alt 28 9.200 0 264.400 0

29
Würzburg 700 700 1400 0 36,00 36,00 50.400 0 L
Giessen 1100 1100 0 36,00 36,00 39.600 0 L
Laxå 1000 1000 0 18,00 18,00 18.000 0 M
Celle 1100 1100 0 18,00 18,00 19.800 0 M
Elmshorn 1600 1600 0 18,00 18,00 28.800 0 M
Laxå Sport 600 600 0 18,00 18,00 10.800 0 M
Celle Sport 800 800 0 18,00 18,00 14.400 0 M
Elmshorn Sport 600 600 0 18,00 18,00 10.800 0 M I alt 29 8.200 0 192.600 0

30
Magdeburg 1200 1100 2300 0 18,00 18,00 41.400 0 M
Soltau 1900 1900 0 18,00 18,00 34.200 0 M
Magdeburg (sport) 700 600 1300 0 18,00 18,00 23.400 0 S
Soltau (sport) 1100 1100 0 18,00 18,00 19.800 0 S I alt 30 6.600 0 118.800 0

31
Dresden 650 900 1550 0 36,00 36,00 55.800 0 L
Borlänge 400 400 0 36,00 36,00 14.400 0 L
Soltau 1400 1400 0 18,00 18,00 25.200 0 M
Henstedt 1400 1900 3300 0 18,00 18,00 59.400 0 M
Soltau Sport 700 700 0 18,00 18,00 12.600 0 M
Henstedt Sport 800 1100 1900 0 18,00 18,00 34.200 0 M
Henstedt U 600 1300 1900 0 18,00 18,00 34.200 0 U
Soltau U 1000 1000 0 18,00 18,00 18.000 0 U I alt 31 12.150 0 253.800 0

32
München 90 250 200 540 0 70,00 70,00 37.800 0 O
Hannover 1100 1300 2400 0 18,00 18,00 43.200 0 M
Altona 1900 1900 0 18,00 18,00 34.200 0 M
Hannover (sport) 700 600 1300 0 18,00 18,00 23.400 0 S
Altona (sport) 1000 1000 0 18,00 18,00 18.000 0 S
Hannover U 900 900 0 18,00 18,00 16.200 0 U
Altona U 500 1400 1900 0 18,00 18,00 34.200 0 U I alt 32 9.940 0 207.000 0

29115 0 33000 0 46500 0 108.615 0 2.347.150 0

Antal
Budget duer 2017

GebyrGrp. 1 & 2 Grp. 3 & 4 Grp.5 & 6 Antal duer GebyrPris



Container disponering 2017 
 Trailer 1 

140 kurve 
3640 duer 

Lejet 
transport 

Trailer 5 
138 kurve 
3588 duer 

Trailer 7 
150 kurve 
3900 duer 

Træk 6 
140 kurve 
3640 duer 

Trailer 9 
 
900 duer 

Uge 21 
 

Soltau 
2700  

 Soltau 
2700  

Husum 
3100  

Husum 
1300 

 

Uge 22 Jönköping 
1900 

 Celle 
2700 

Henstedt 
4200 

  

Uge 23 Skövde 
1200 

 Gotha 
1400 

Münster 
1800+1100 

Altona 
2700 

 

Uge 24 Bremen 
2300 

 Osnabrück 
2400 

Bremen 
3700 

 Baden-Baden 
475 

Uge 25 Soltau 
2800 

Ludvika 
600 

Göttingen 
1900+1100 

Henstedt 
3600 

 Giesen 
700 

Uge 26 Minden 
2100 

 Lüneburg 
2100 

Minden 
3700 

 Freiburg 
350 

Uge 27 Jönköping 
1400 

 Altona 
2700 

Antwerpen 
900+1000+1100 

Stendal 
1100 

 

Uge 28 Emmen 
2100 

 Karlsruhe 
700+1200 

Soltau 
3200 

Minden 
2000 

 

Uge 29 Laxå 
1600 

 Würzburg 
700+700 

Celle 
1900 

Elmshorn 
2200 

 

Uge 30 Magdeburg 
1900 

 Magdeburg 
1700 

Soltau 
3000 

  

Uge 31 Henstedt 
1400+800+600 

Borlänge 
400 

Soltau 
1400+700+1000 

Henstedt 
1900+1100+1300 

Dresden 
650+900 

 

Uge 32 Hannover 
1100+700+500 

 Hannover 
1300+600+900 

Altona 
1900+1000 

Altona 
1900 

München 
540 
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